
Protokół 

z obrad XIX Sesji Rady Gminy Gostynin, 

z dnia 29 lutego 2016r. 

 

 

 

 

Stan Rady Gminy  - 15 radnych 

Obecnych  - 14 radnych  

Lista obecności radnych w załączeniu. 

Zaproszeni i goście w/g listy obecności. 

 

 

W sesji udział wzięli: 

1.Wójt Gminy – Edmund Zieliński 

2.Z-ca Wójta Gminy – Andrzej Szyszka 

3. Sekretarz Gminy – Marzena Bulińska 

4. Skarbnik Gminy – Partycja Rosa 

5. Prawnik - Konrad Wypych 

6. Kierownik RG – Eliza Starczewska 

7. Kierownik RRiG - Bożena Durma 

8. Kierownik SO – Krzysztof Czerwiński 

9. Kierownik GOPS – Magdalena Dołęga 

10. Prezes ZK – Paweł Czarnecki 

 

Do punktu 1-go. 

Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

Otwarcia sesji o godz. 8.30 dokonał Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław 

Lewandowski. Powitał Radnych, Wójta Gminy, Z-cę Wójta, Sekretarza Gminy, Skarbnika Gminy, 

Prezesa ZK, Kierowników Referatów Urzędu Gminy, przedstawicieli poszczególnych referatów, 

Prawnika, Sołtysów oraz media i wszystkich obecnych.  

Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność i rozpoczął obrady. 

 

Wójt: chciałbym wprowadzić dwie zmiany do porządku obrad, a mianowicie w punkcie 6, rozwinąć 

go o punkt 6a w sprawie „Podjęcia uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy 

Gostynin do realizacji Projektu „Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej na terenie 

Gmin Związku Gmin Regionu Płockiego” w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Mazowieckiego 2014-2020. Projekt uchwały na Komisji był procedowany, tylko nie 

został umieszczony w porządku obrad sesji.  

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: Panie Wójcie ja tylko dopytam, 

czy w 6a, czy w 5a? 

Wójt: w 6a, a obecnie 6 byłby 6b.  

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: ale miało to być przed WPF? 

Wójt: no przed WPF, 6b będzie WPF. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: Pani Sekretarz tak ma być? 

Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: tak, jak tak Pan Wójt zdecydował. 

Wójt: punkt 18 chciałbym rozwinąć, czyli tak jak było „Podjęcie uchwały w sprawie: uchwalenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działek nr ewid. 202/17, 202/18, 202/19 

położonych we wsi Białe gmina Gostynin” 18a, natomiast w 18b „Podjęcie uchwały w sprawie: 

uchwalenia „Planu Gospodarski Niskoemisyjnej dla Gminy Gostynin”.  

Radni wniosek Wójta przyjęli 13 głosami za. 

Radni porządek obrad po zmianach przyjęli 13 głosami za. 



 

Do punktu 2-go.  

Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Radny Piotr Piotrowski zgłosił 1 interpelację: 

1.Chciałbym zgłosić wycinkę, zakrzaczona jest droga od Górek do Białotarska i chciałbym ten 

odcinek drogi zgłosić, to jest oczywiście droga powiatowa. 

 

Radna Ewa Michalska zgłosiła 2 interpelacje: 

1. Panie Wójcie, chciałabym zgłosić interpelację dotyczącą uporządkowania działki gminnej w 

miejscowości Solec, to jest koło mleczarni. Chciałabym w końcu jakąś decyzję, co zrobić z tą 

działką, naprawdę niezbyt dobrze ona wygląda. Trzeba byłoby podjąć decyzję, żeby faktycznie 

tam… Działka jest ładna duża, można by ją tak zagospodarować, że nie szpeciłaby miejscowości.   

2. Druga sprawa, to chciałabym, żeby Pan Wójt się odniósł, jeżeli chodzi o wiatraki. Czy jakąś 

decyzję podjął Wójt?  

 

(Radna Marzena Staniszewska doszła na salę posiedzenia) 

 

Radny Szymon Szczypawka zgłosił 2 interpelacje: 

1. Panie Wójcie, ja chciałbym zgłosić potrzebę wycięcia krzaków na drodze gminnej w m. 

Mysłownia Nowa, tam już chyba kiedyś z Panem Prezesem rozmawiałem, na tym, odcinku, jak się 

kończy las, wjeżdżając tutaj przy figurce, jak się kończy las, do tego asfaltu nowego, tam jest ze 

200m chyba rzeczywiście, po jednej i po drugie stronie te zakrzaczenia wchodzą już na drogę. I 

teraz jak nie ma liści, to można byłoby to przyciąć, żeby tam spokojnie mogły się samochody 

mijać, bo rzeczywiście tam się robi ta droga coraz bardziej wąska.  

2. To jest chyba zrozumiałe, że idzie wiosna i to jest bez sensu, żeby każdy Radny wstawał i 15 

Radnych mówiło o drogach prawda. To jest zrozumiałe, że po prostu trzeba byłoby zrobić jakiś 

przegląd tych dróg i tam, gdzie jest potrzeba, to w pierwszej kolejności równać. Nie wszędzie jest 

potrzeba od razu, ale tam, gdzie te drogi są gorsze, to po prostu trzeba sukcesywnie wjeżdżać i 

robić.  

 

Radny Stanisław Wasiński zgłosił 1 interpelacje: 

1.Ja nie wiem, czy to już jest pora, ale chyba tak, w sumie tej zimy nie ma, to równanie dróg trzeba 

byłoby zacząć porobić, bo jest tragedia. 

 

Radny Jerzy Węglewski zgłosił 2 interpelacje: 

1. Panie Wójcie ja ma dwa pytania, pierwsza rzecz dotyczy części działki od Agencji 

Nieruchomości Rolnej na zamierzanie, projekt mieszkańców i również na zebraniu sołeckim były z 

funduszu sołeckiego przeznaczone środki na ten cel, miała to być przejęte, tzn. próba przejęcia tej 

działki na cele gminne, chodzi o plac zabaw. Czy jakieś kroki zostały poczynione w tym kierunku i 

ewentualnie jakie? 

2. Druga sprawa, właśnie równanie dróg. W Jastrzębi w grudniu równiarka była tuż przed samymi 

świętami praktycznie kilka godzin pracowała  jednak już było zmarznięte i nic nie zrobiła. Trzeba 

wrócić do tego i w pierwszej kolejności tam poprawić stan tej drogi, bo się robi bardzo ciężko. 

 

Radna Jolanta Sulma zgłosiła 1 interpelacje: 

1.Ja chciałabym zgłosić o naprawę drogi w miejscowości Skrzany, tam gdzie został wylany asfalt 

jest już z powrotem wyrwa. Proszę o naprawę tej drogi. 

 

Radna Marzena Staniszewska zgłosiła 2 interpelacje: 

1. Panie Wójcie ja chciałam zgłosić, bo w Gorzewie powstało takie wysypisko śmieci wzdłuż 

remizy OSP, czyli naprzeciwko jest taki dom zamieszkały, zbyt duża sterta jest tam.  



2. I chodzi o znaki drogowe Białe-Antoninów, są powypisywane, pozamalowywane, powyrywane, 

trzeba na to zwrócić uwagę. Wandale chodzą i niszczą. 

 

Radny Tomasz Lewandowski zgłosił 1 interpelacje: 

1. Panie Wójcie, ja chciałbym zapytać, od kiedy będzie prowadzona termomodernizacja szkoły w 

Białotarsku? 

 

Do punktu 3-go. 

Wójt: Szanowni Państwo, zanim przejdę do przedstawienia sprawozdania, chciałbym 

zakomunikować wszystkim Państwu, że z dniem 1 lutego 2016r. powołałem swojego zastępcę w 

osobie Pana Andrzeja Szyszki. Współpracuje z nami od miesiąca maja. Pracował na stanowisku 

doradcy ds. inwestycji i pozyskiwania środków. Chodziło głównie o umocowanie decyzyjne Pana 

Andrzeja, bardzo wiele w tym czasie nam pomógł, ale oczywiście nie był osobą decyzyjną. W 

związku z tym, żeby umocować decyzyjnie powołałem, go na stanowisko Zastępcy Wójta. W 

sąsiednich, we wszystkich praktycznie gminach takie stanowiska są, występują, gminy są dużo, 

dużo mniejsze, w związku z tym taką decyzję podjąłem. Może Pan Andrzej parę słów o sobie, ze 

swojego doświadczenia, z doświadczenia zawodowego. 

Z-ca Wójta Andrzej Szyszka: dziękuję Wysoka Rado, dziękuję Panie Wójcie za zaufanie, jakim 

mnie Pan Wójt obdarzył powołując na swojego Zastępcę. Szanowni Państwo, posiadam 12-letnie 

doświadczenie w pracy w samorządzie, głównie w Urzędzie Miasta, od inspektora koło Naczelnika 

Rozwoju Miasta i Pozyskiwania Środków Pomocowych. Od września 2014r. do maja 2015r. byłem 

Prezesem Miejskiego Przedsiębiorstwa Komunalnego w Gostyninie Spółka z o. o. I tak jak Pan 

Wójt powiedział od maja 2015r. do stycznia 2016r. byłem Doradcą Wójta ds. inwestycji i 

pozyskiwania środków finansowych. Myślę, że wiedza moja i doświadczenie mogą być 

wykorzystane na rzecz rozwoju gminy i społeczności lokalnej. Dołożę wszelkich starań by tak to 

się stało. Jeszcze raz dziękuję. 

Sprawozdanie Wójta z działalności za okres międzysesyjny i z realizacji uchwał Rady Gminy 

Gostynin przedstawił Wójt Gminy Edmund Zieliński. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 4-go. 

Przyjęcie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Gostynin. 

Przewodniczący Radny Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: zgodnie z art. 1 ust. 4 ustawy z 

dnia 19 listopada 2009r. o zmianie ustawy - Karta Nauczyciela Wójt Gminy Gostynin przedkłada 

organowi stanowiącemu Gminy Gostynin sprawozdanie z analizy poniesionych wydatków na 

wynagrodzenia nauczycieli w poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach 

prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego w odniesieniu do wysokości średnich 

wynagrodzeń, o których mowa w art. 30 ust. 3 KN. 

Było to przedmiotem Komisji Oświaty. Proszę o opinię. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty Ewa Michalska: odczytała opinię, „Komisja przyjęła do 

wiadomości”. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa omówiła sprawozdanie, które stanowi załącznik do protokołu. 

Zgodnie z art. 30a Karty Nauczyciela jesteśmy zobowiązani, do corocznej analizy poniesionych 

wydatków na wynagrodzenia nauczycieli w poszczególnych stopniach awansu zawodowego. Taką 

analizę przeprowadziliśmy w miesiącu styczniu, w odniesieniu oczywiście do wysokości średnich 

gwarantowanych w Karcie Nauczyciela. W przypadku wynagrodzeń, które, jeżeli wynagrodzenia 

wypłacone nauczycielom w danym roku były niższe, niż wynagrodzenia średnie zagwarantowane 

w Karcie Nauczyciela jesteśmy zobowiązani wypłacić różnicę kwoty niedopłaty tego 

wynagrodzenia w podziale na poszczególne stopnie awansu zawodowego. W miesiącu styczniu 

dokonaliśmy takiej wypłaty różnicy. Różnica ta powstała tylko w przypadku nauczycieli stażystów 

w wysokości 3.815,35zł, był to jednorazowy dodatek uzupełniający. Chcę zaznaczyć, że w tym 



roku osiągnęliśmy najlepszą wartość, najniższy ten dodatek, z uwagi na to, iż w ciągu roku, średnie 

wynagrodzenia naszych nauczycieli, nie odbiegają od gwarantowanych pensji w Karcie 

Nauczyciela. Także to świadczy o tym, iż w naszych szkołach nauczyciele osiągają pensje 

gwarantowane przez Kartę Nauczyciela i dzięki temu w kolejnym roku, kwota dodatku 

jednorazowego wypłaconego przez gminę ze środków własnych, bo ten dodatek nie jest 

finansowany żadnymi zewnętrznymi środkami, uległ znacznemu zmniejszeniu, bo w roku 2010 

wypłaciliśmy z własnych środków ponad 189tys. zł, łącznie z pochodnymi było to ponad 220tys. 

zł, natomiast w 2016r. zobligowani byliśmy do wypłaty tylko kwoty 3.815,35zł. Na tą sytuację,  

złożyło się wiele czynników, przede wszystkim dobra organizacja i analiza wydatków arkuszy 

organizacyjnych w trakcie całego roku, nad którą czuwamy tutaj wszyscy, Pan Wójt, Pani 

Sekretarz. Również wszelkie czynności, podejmowanie wspólnie z Radą Gminy, z Komisją tutaj 

Oświaty, chciałabym tutaj z tej strony bardzo serdecznie podziękować za tą współpracę, czego 

efekty są bardzo widoczne. Na wysokość tego wydatku, tez przede wszystkim miały wpływ 

wypłacone w roku 2015 duże godziny ponad wymiarowe. Ponad 147tys. zł w stosunku do roku 

2014. Na te godziny złożyło się też wiele czynników, duża liczba osób niepełnosprawnych i tez 

dodatkowych zajęć, zapewnienie opieki w przypadku przewozów naszych uczniów w autobusach. 

Nagrody jubileuszowe ponad 71tys. zł, wypłaconych nagród i odprawa emerytalna w wysokości 

około 20tys. zł. 12 naszych nauczycieli podniosło również kwalifikacje i stopień awansu 

zawodowego. Może tak szybciutko przybliżę w ilościach tutaj nauczycieli w poszczególnych 

stopniach awansu, jaka to jest liczba, nauczyciel stażysta 5,49, nauczyciel kontraktowy 13,56, 

nauczyciel mianowany 19,58 i nauczyciel dyplomowany 92 osoby, także największą grupę 

stanowią nauczyciele dyplomowani, a średnia którą, pensje, które gwarantuje im Karta 

Nauczyciela, to w przypadku nauczyciela dyplomowanego to 5.000,37zł, w przypadku nauczyciela 

mianowanego 3.913,33zł, w przypadku nauczyciela kontraktowego 3.016,52zł, w przypadku 

nauczyciela stażysty 2.717,59zł. Nauczyciele w naszych jednostkach oświatowych, osiągają średnie 

pensje gwarantowane w Karcie Nauczyciela. Stąd też ten dodatek jest w wysokości 4tys. zł i nie 

stanowi jakiegoś nadmiernego nadwyrężenia budżetu, skumulowanego w jednym miesiącu, w roku 

2016. 

Radni sprawozdanie przyjęli 14 głosami za. 

 

Do punktu 5-go. 

Informacja Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej o realizacji zadań statutowych w 

minionym roku. 

Kierownik GOPS Magdalena Dołęga przedstawiła informację, która stanowi załącznik do 

protokołu. 

Szanowni Państwo, Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej działa przede wszystkim w oparciu o 

ustawę o pomocy społecznej. Realizuje dodatkowe zadania przewidziane w ustawie o 

świadczeniach rodzinnych, o funduszu alimentacyjnym, o pieczy zastępczej. Też działa na 

podstawie ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie. Dodatkowo od 1 kwietnia będziemy 

realizować tzw. ustawę 500 plus. W ramach pomocy społecznej wypłacamy zasiłki stałe, okresowe, 

celowe, celowe specjalne. Powodem udzielenia pomocy jest przede wszystkim spełnienie kryterium 

oraz jeden z powodów wymienionych w art. 7 ustawy o pomocy społecznej. Wypłacamy również w 

oparciu o ustawę o świadczeniach rodzinnych zasiłki rodzinne, dodatki do zasiłków rodzinnych 

oraz w ramach funduszu alimentacyjnego, wypłacamy równowartość przysądzonych alimentów, nie 

więcej niż do wysokości 500zł. W przypadku bezskuteczności egzekucji. Po zmianie przepisów 

ustawy o funduszu alimentacyjnym, w tej chwili prowadzimy tylko, przyłączamy się do toczącego 

się postępowania komorniczego. Dodatkowo oprócz zadań przewidzianych w ustawie podejmujemy 

różnego rodzaju interwencje w terenie. Realizujemy również pomoc Państwa w zakresie 

dożywiania. Tą formą pomocy objętych, w tamtym roku było około 400 dzieci i również 400 osób 

innych korzystających z pomocy społecznej. Szczegółowo w sumie Państwo mają informacje w 

sprawozdaniu. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: oczywiście było to przedmiotem 



Komisji Oświaty. 

Radna Marzena Staniszewska: ja bym prosiła Panią Kierownik, bo trochę sołtysów mamy tutaj, 

Radni słyszeli, chciałabym, żeby Pani przybliżyła ten program 500 plus, jak by to przebiegało? 

Ewentualnie o tym 2015 co weszło o tym 1tys. zł, dobrze? 

Kierownik GOPS Magdalena Dołęga: od 1 stycznia 2016r. zaczął obowiązywać świadczenie 

rodzicielskie. Jest to kwota 1tys. zł dla osób, które nie są uprawnione do pobierania zasiłku 

macierzyńskiego, jest to świadczenie wypłacane przez 52 tygodnie. Jest niezależne od dochodu. Od 

1 kwietnia 2016r. będziemy realizować tzw. 500plus. Tutaj wnioski będziemy już przyjmowali od 1 

kwietnia. Osoby, które w chwili obecnej pobierają zasiłki rodzinne będą musiały tylko złożyć 

wniosek. Zgodnie z kodeksem postępowania administracyjnego nie mamy prawa żądać 

dodatkowych informacji, które są znane, organowi z Urzędu. Więc będziemy pracować w oparciu o 

system empatia, będziemy ściągać wszystkie dodatkowe zaświadczenia potrzebne. Mam nadzieję, 

że system będzie działał. Są już jakieś komentarze, że nie za bardzo działa, będziemy pozyskiwać 

także inne informacje z Urzędów Skarbowych, ZUS-ów, KRUS-ów, będą też nakłady finansowe, 

ale w ramach tych 2% na obsługę zadania mam nadzieję, że nam wystarczy. Ogólnie, mówię, 

przewidujemy około 1400 świadczeń, wypłacamy w ramach zadania tego 500 plus. W chwili 

obecnej wypłacamy około już, w styczniu było około 900. Teraz około 1000 mamy wypłacanych 

świadczeń rodzinnych, ale tutaj mamy kryterium 674zł, tutaj przy pierwszym dziecku wchodzi 

kryterium 800zł, przy niepełnosprawnym 1200zł. Na drugie dziecko jest niezależne od dochodu. 

Organizacyjne to tutaj z Panem Wójtem zamierzamy jeszcze jeden pokój, aby usprawnić działanie 

tego. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty Ewa Michalska: odczytała opinię, „Komisja przyjęła do 

wiadomości”. 

Kierownik GOPS Magdalena Dołęga: jeszcze na końcu chciałam podziękować tutaj Państwu 

Radnym, Panu Wójtowi, Pani Skarbnik, Pani Sekretarz, Państwu Sołtysom, za pomoc w pracy, bo 

często jest to niezbędna pomoc. Łatwiej nam jest pracować, docierać do mieszkańców gminy, za 

różne informacje i za pomoc w podejmowanych interwencjach. Dziękuję bardzo. 

Radni informację przyjęli do wiadomości. 

 

Do punktu 6a-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Gostynin do realizacji Projektu 

„Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej na terenie Gmin Związku Gmin Regionu 

Płockiego” w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego 2014-

2020. 

Wójt: Szanowni Państwo, 13 sierpnia 2015r. przyjmowaliście Państwo uchwałą nr 53/IX/2015 kilka 

strategii, które powstały w ramach współpracy w ramach Obszaru Funkcjonalnego Aglomeracji 

Płockiej kluczem do zintegrowanego rozwoju subregionu współfinansowanego w ramach Programu 

Operacyjnego Pomoc Techniczna 2007-2013. Nasze uczestnictwo głównie polegałoby w Strategii 

Efektywności Energetycznej Obszaru Funkcjonalnego Aglomeracji Płockiej w ramach, którego 4 

szkoły, zostały opracowane 4 dokumentacje termomodernizacji budynków szkół, m.in. Solec, 

Sierakówek, Emilianów i Lucień. Te dokumentacje techniczne są opracowane i w tej chwili 

stworzyła się możliwość ubiegania się bezpośrednio o finansowanie, wykonania tego zadania w 

ramach RPO, czyli Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego. 

Planujemy w dniu jutrzejszym złożyć taki wniosek poprzez ZGRP, gdzie nasze uczestnictwo 

polegałoby właśnie w tych 4 szkołach na termomodernizacji. Omawialiśmy troszeczkę już na 

wcześniejszych spotkaniach ten zakres. Tutaj była prośba o dosyć konkretne dane w złotówkach, 

jakie oszczędności z tego tytułu mogą być generowane. Jest karta audytu energetycznego dla 

każdego budynku, który mówi, dla każdego budynku, ile to wynosi, taka roczna oszczędność, 

konkretnie w złotówkach. Dla 4 tych obiektów, roczna oszczędność to jest 180.919zł, czyli wkład 

własny w ciągu 4 lat nam się zupełnie zwróci i będzie generowało już wtedy rzeczywiście 

konkretne oszczędności w ramach tego projektu. Dofinansowanie tutaj sięga ponad 74%, czyli jest 



o co zabiegać. W ramach tego programu można ubiegać się do 80% kosztów kwalifikowalnych, ale 

z uwagi na to, że nie wszystkie zadania, które są tutaj zaplanowane są kosztem kwalifikowalnym 

m.in. zdjęcie orynnowania i potem założenie z powrotem tego orynnowania, zdjęcie 

piorunochronów, czyli instalacji odgromowej, potem ponowne jej założenie i wiele takich innych 

drobniejszych rzeczy, które nie są kosztem kwalifikowalnym, dlatego to dofinansowanie wynosi 

ponad 74%. Całość zadania to jest kwota 2.771tys. zł, kwota dofinansowania to jest 2.051tys. zł. 

Myślę, że nie ma nad czym dyskutować, jest o co zabiegać. Jest to udział nasz własny niewielki, 

który po 4 latach całkowicie się zwróci i będzie generował konkretne oszczędności.  

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 91/XIX/2016 została przyjęta 13 głosami za i 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik 

do protokołu 

 

Do punktu 6b-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę Nr 84/XVII/2015 z dnia 29 grudnia 2015r. w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Gostynin. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa omówiła projekt uchwały. Szanowni Państwo zmiany w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej podyktowane są przede wszystkim wprowadzeniem tego 

zadania, o którym wcześniej wspomniał Pan Wójt tj. termomodernizacja budynków szkół w 

miejscowościach Lucień, Sierakówek, Emilianów i Solec. To zadanie znajdowało się już w naszej 

WPF, do wykonania w latach 2017-2018 i wtedy w WPF zabezpieczyliśmy środki tylko własne na 

wykonanie tego zadania w wysokości 680tys. zł, tj. 200tys. zł w roku 2017 i 480tys. zł w roku 

2018. Z uwagi na fakt, iż w tej chwili pojawiła się możliwość, tak jak Pan Wójt wspomniał,  

ubiegania się o dofinansowanie w ramach RPO WM 2014-2020, stąd postanowiliśmy zmienić 

zakres tego zadania, w postaci zmiany limitu wydatków na poszczególne lata, limitu zobowiązań, 

nazwy zadania, jak również łącznych nakładów finansowych. Nazwa zadania po zmianie brzmi 

„Termomodernizacja budynków szkół w miejscowościach Sierakówek, Lucień, Emilianów, Solec”, 

w ramach Projektu Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej Gmin Związku Gmin 

Regionu Płockiego”. Łączne nakłady finansowe uległy zmianie, mieliśmy przed zmianą 680tys. zł, 

po zmianie wynoszą 2.780tys. zł. Limity wydatków w poszczególnych latach kształtują się 

następująco, rok 2016 40tys. zł, rok 2017 1.895tys. zł i rok 2018 845tys. zł. To jest najważniejsza 

zmiana, która jest w WPF. Dokonaliśmy również zmian jeśli chodzi o WPF roku 2015. Mieliśmy 

wcześniej przewidywane wykonanie roku 2015, w tej chwili jesteśmy już po zamknięciu roku i 

wartości roku 2015 przyjmują wartości faktyczne wykonanych czy to dochodów, czy wydatków, 

przychodów, czy rozchodów roku 2015. Z takich najważniejszych danych dotyczących, które będą 

później oczywiście przy wykonaniu budżetu omawiane, ale to przede wszystkim jest fakt 

malejącego długu Gminy Gostynin. Dług na koniec 2015 roku wyniósł 4.335.231,50zł, czyli zmalał 

w stosunku do zaplanowanego zadłużenia o kwotę 1.526.941,25zł, to oznacza, że jest on niższy niż 

w roku 2012, 2013, 2014, a także w roku 2015, osiągnął najniższą wartość. Warto to podkreślić, 

myślę też z tego względu, iż często się mówi, że Gmina Gostynin jest Gminą zadłużoną, ze jest w 

trudnej sytuacji, że wszystko co się robi, finansuje się tylko kredytami i pożyczkami. Nie jest to 

prawdą, zadłużenie Gminy Gostynin jest na bezpiecznym poziomie i ten zmniejszony dług na 

koniec roku 2015 oczywiście się przełoży na zmniejszenie długu w roku 2016 i tak też w WPF dla 

roku 2016 również planuje się o tę wartość zmniejszenie długu o kwotę 1.526.941,25zł, to jest z 

kwoty 10.092.172,75zł, do kwoty 8.565.231,50zł. Wprowadzone zadanie powoduje, iż w roku 2017 

mieliśmy przewidzianą nadwyżkę budżetową w wysokości 1.300tys. zł z uwagi na ten moment na 

zabezpieczenie wartości środków, całej wartości zadania w 100%, bez wprowadzenia jeszcze 

dofinansowania, ponieważ takie dofinansowanie dopiero będziemy mogli wprowadzić po 

podpisaniu umowy, kiedy te pieniążki będą zagwarantowane, stąd też wynik finansowy roku 2017 

wyniesie na ten moment planowany 0zł, to jest planujemy na 2017 zrównoważony w tym 

momencie budżet. Więc kwota długu na kolejne lata w związku z powyższym ulegnie tylko 

zmniejszeniu o kwotę 226.941,25zł, ponieważ zmniejszenie o 1.526tys. zł i zaplanowanie 



przychodów w roku 2017 w wysokości 1.300tys. zł powoduje zmniejszenie długu o 226.941,25zł. 

do roku 2024, kiedy to planujemy całkowita spłatę zadłużenia. Jest to planowana spłata zadłużenia. 

Dług w przypadku starego wskaźnika, który już nie obowiązuje, wynosi niecałe 12% w stosunku do 

dochodów. Tak naprawdę, gdybyśmy 12% dochodów jednego roku przeznaczyli na spłatę 

zadłużenia Gmina Gostynin, nie miałaby żadnego długu. Także myślę, że jest to sytuacja dosyć 

dobra. Jeśli chodzi jeszcze o inne zmiany zawarte w WPF, to one łączą się bezpośrednio z uchwałą 

zmieniającą budżet i może też przy okazji szybciutko omówię zmiany, które dokonane były w 

budżecie roku 2016. Po stronie dochodowej, to przede wszystkim wprowadzenie dwóch dotacji 

Wojewody Mazowieckiego, tj. dotacja w wysokości 890zł z przeznaczeniem, na wypłatę 

zryczałtowanych dodatków energetycznych za I kwartał dla odbiorców wrażliwych energii 

elektrycznej oraz tak jak wspomniała wcześniej Pani Kierownik, przyznane środki decyzją 

Wojewody Mazowieckiego na realizację zadania Rządowego Programu Rodzina 500plus, na ten cel 

Gmina Gostynin uzyskuje środki w wysokości 6.580.261zł. Jest to bardzo duża kwota. W tej chwili 

zmienia się struktura dochodów całych Gminy, ponieważ wysokość dotacji, niemal za chwilę 

będzie się równała wysokościom subwencji przyznanych. Także ponad 11mln. zł w naszym 

budżecie stanowią dotacje na zadania z zakresu administracji rządowej i inne zadania zlecone 

gminie. Jeśli chodzi o stronę wydatkową w zakresie wydatków bieżących, to przede wszystkim 

zmiany dokonane w dziale Rady Gminy, tutaj przesunięcie z zakupu usług pozostałych kwoty 

1.700zł na zakupy usług telekomunikacyjnych, dodatki mieszkaniowe, tak jak wspomniałam, Na 

zadanie w zakresie Rodzina 500plus dostaliśmy również środki na obsługę tego zadania 2% od 

kwoty 6.580.261zł, co stanowi 131.605,22zł na obsługę tego zadania, również wprowadzamy do 

budżetu. Ostatnią zmianą w wydatkach bieżących jest zmiana, która dotyczy gospodarki 

komunalnej i ochrony środowiska, tutaj wprowadzamy do realizacji zadanie, kontynuowane już od 

lat „Usuwanie i unieszkodliwianie azbestu na terenie naszej gminy”, kwotę planowano do 

przeznaczenia na ten cel. Na ten cel planujemy przeznaczyć kwotę w wysokości 6.840zł, na wpłatę 

na rzecz innych jednostek samorządu terytorialnego tj. do ZGRP, razem ze Związkiem realizujemy 

to zadanie. A 20tys. zł z zaoszczędzonych środków z realizacji zadania w zakresie utrzymania 

bezdomnych psów w schronisku, planujemy przeznaczyć na realizację zadania „Termomodernizacji 

budynków szkół”. Tam na rok 2016, kwota tego zadania wynosi 40tys. zł, stąd też 20tys. zł 

pozyskujemy tutaj z pozostałej działalności i 20tys. zł z rezygnacji z zadania tj. „Zakupu 

samochodu osobowego dla potrzeb Urzędu”. Także te wartości wydatkujemy na wydatki 

majątkowe i drobne zmiany, jeśli chodzi o drogi publiczne gminy, tutaj w zasadzie dotyczą one 

tylko zmiany nazw w zadaniach „Przebudowa drogi gminnej w m. Strzałki, Osada, Sałki”, 

otrzymuje nazwę „Przebudowa drogi gminnej w m. Osada”, kwota zadania pozostaje bez zmian. 

„Przebudowa drogi gminnej w m. Białe-Antoninów”, otrzymuje nazwę „Przebudowa drogi gminnej 

w m. Antoninów”. „Przebudowa drogi gminnej w m. Sieraków”, otrzymuje nazwę „Przebudowa 

drogi gminnej w m. Nowa Wieś-Sieraków”. I zmiana, która dotyczy rezygnacji z jednego zadania, 

na rzecz drugiego tj. „Przebudowa drogi gminnej w m. Kazimierzów”, otrzymuje wartość 0zł, 

natomiast wprowadza się nowe zadanie do realizacji, tj. „Przebudowa drogi gminnej w m. Choinek” 

w wartości 115tys. zł. Są to wszystkie zadania, które mają odzwierciedlenie, ich zmiany w WPF. 

Radna Marzena Staniszewska: w związku właśnie z tą kwotą 6.580.261zł, tej dotacji, Rodzina 

500plus, chciałam się zapytać, jak ta kwota będzie rozliczana, czy zwracana? Chodzi o rozliczenie 

tej kwoty, która Państwo, żeście dostali? 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: tak, jak wszystkie dotacje z zakresu administracji rządowej, 

podlegają sprawozdawczości budżetowej z wydatkowanych środków. Niewydatkowane do końca 

roku podlegają zwrotowi do 31 stycznia roku następnego wraz z odsetkami, jak od zaległości 

podatkowych, także na koniec roku i sprawozdawczość tutaj jest prowadzona w przypadku GOPSu, 

miesięczna, kwartalna i roczna, także niewydatkowane środki zostaną zwrócone, natomiast 

wydatkowane zostaną wykazane w sprawozdawczości. Tak jak każda jedna dotacja. 

Wójt: oczywiście, też ta kwota będzie wpływała w transzach, nie to, że teraz nam wpłynęło 6,5mln 

zł i gdzieś ta kwota pracuje, tylko w transzach będzie to oczywiście przekazywane.  

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: tak jak każda dotacja, to jest zapisane w Rozporządzeniach, 



wpływa do 10, bądź do 15 następnego miesiąca. Wojewoda też w zależności od posiadanych 

środków u siebie stopniowo przekazuje nam tą kwotę, w różnych transzach, nie tylko w jednej, w 

ciągu całego miesiąca. Także my na bieżąco te środki będziemy przekazywać do GOPSu. I 

rozliczać jak z każdej dotacji. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

Uchwała nr 92/XIX/2016 została przyjęta  13 głosami za i 1 wstrzymująca się stanowi załącznik do 

protokołu.  

 

Do punktu 7-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę Budżetową Gminy Gostynin na 2016 rok. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa omówiła projekt uchwały.  

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 93/XIX/2016 została przyjęta 13 głosami za i 1 wstrzymująca się i stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Do punktu 8-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: zmiany Statutu Gminy Gostynin. 

Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: zmiana do Statutu podyktowana jest zakupem urządzeń 

mobilnych tabletów, które, już dzisiaj Państwo Radni mają na sesji, bardzo się z tego powodu 

cieszę, albowiem tablety zostały przekazane w czwartek i piątek, już Pani Skarbnik zdążyła wysłać, 

wczoraj pomimo dnia świątecznego, do Państwa informacje. Zakup tabletów i zmiana tego zapisu, 

umożliwi łatwość komunikacji między Urzędem Gminy, a Radnymi. Ponadto chciałabym 

poinformować obecnych tutaj sołtysów i mieszkańców, że przy nazwiskach Radnych na stronie 

internetowej Urzędu Gminy pojawią się adresy mailowe i mieszkańcy, sołtysi będą mogli 

komunikować się drogą elektroniczną z Radnymi.  

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 94/XIX/2016 została przyjęta 13 głosami za i 1 wstrzymującym się i stanowi załącznik 

do protokołu. 

 

Do punktu 9-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: sprzedaży w drodze bezprzetargowej zabudowanej nieruchomości stanowiącej działkę nr 

39/10 o pow. 0,0530 ha we wsi Kozice gm. Gostynin na rzecz dotychczasowego najemcy lokalu. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 95/XIX/2016 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 10-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: zastosowania bonifikaty od ceny ustalonej przez rzeczoznawcę majątkowego na 

sprzedawany na rzecz najemcy lokal mieszkalny. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 96/XIX/2016 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 11-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: zastosowania bonifikaty od ceny ustalonej przez rzeczoznawcę majątkowego na 

sprzedawany na rzecz najemcy lokal mieszkalny. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 97/XIX/2016 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 



 

Do punktu 12-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: przekazania w dzierżawę na okres 5 lat niezabudowanej nieruchomości stanowiącej część 

działki nr 257/2 o pow. 1125m2 we wsi Bierzewice gm. Gostynin. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 98/XIX/2016 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 13-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: przekazania w dzierżawę na okres 5 lat niezabudowanej nieruchomości stanowiącej część 

działki nr 192 o pow. 100m2 we wsi Bierzewice gm. Gostynin. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 99/XIX/2016 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 14-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: przekazania w dzierżawę na okres 5 lat niezabudowanej nieruchomości stanowiącej część 

działki nr 192 o pow. 300m2 we wsi Bierzewice gm. Gostynin. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 100/XIX/2016 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 15-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: przekazania w dzierżawę na okres 5 lat gruntów komunalnych stanowiących część działki 

nr 177 o pow. 0,0018 ha we wsi Leśniewice gm. Gostynin. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 101/XIX/2016 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 16-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: przekazania w dzierżawę na okres 5 lat niezabudowanej nieruchomości stanowiącej część 

działki nr 163/2 o pow. 0,65 ha we wsi Sierakówek gm. Gostynin. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 102/XIX/2016 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 17-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: przekazania w dzierżawę na okres 5 lat gruntów rolnych stanowiących część działki nr 

163/2 o pow. 0,0575 ha we wsi Sierakówek gm. Gostynin. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 103/XIX/2016 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 18a-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działek nr ewid. 

202/17, 202/18, 202/19 położonych we wsi Białe gmina Gostynin. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 104/XIX/2016 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 18b-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 



sprawie: uchwalenia „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Gostynin”. 

Wójt: Szanowni Państwo, mamy tutaj akurat autora tego Planu Gospodarki Niskoemisyjnej, którym 

jest Pan Marcin Gembka. Zanim przejdziemy do głosowania, może Pan Marcin Gembka przybliży 

nam wszystkie te założenia tego PGN. Po, co on jest, po co się go opracowuje, w jakim celu? 

Autor PGN Marcin Gembka: tak jak Pan Wójt wspomniał, jestem autorem Planu Gospodarki 

Niskoemisyjnej dla Gminy Gostynin. Generalnie dokument ma służyć poprawie jakości powietrza i 

ogólnie środowiska naturalnego na terenie gminy, ale też w województwie i w całej Polsce. Też 

zadaniem tego dokumentu jest sprecyzowanie zadań, które doprowadzą do poprawy tej jakości tego 

środowiska, emisji CO2 i gazów cieplarnianych. No i też jest podstawą, czy będzie podstawą do 

ubiegania się o ewentualne środki, czy to RPO WM, czy z innych Programów Operacyjnych w 

obecnej perspektywie finansowej. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: dosyć dużo rozmawialiśmy na 

Komisji. 

Radny Marek Balcerzak: Szanowni Państwo, dyskusja rzeczywiście była na Komisji dość nawet 

długa. Ja bym chciał tylko i mam taką nadzieje, to co zostało powiedziane na Komisji, że również z 

tego planu będą mogli skorzystać mieszkańcy. Czy to składając wnioski samodzielnie, czy mam 

taką nadzieję, że będzie realna szansa, żeby Urząd złożył odpowiedni wniosek, jak się pojawią 

odpowiednie programy i pokierował mieszkańców. Możliwe, bo było w roku ubiegłym np. 

możliwość pozyskania środków chociażby na fotowoltaikę, gdzie dotacja była nawet do 90% 

wartości zadania. Mam  nadzieję, że podobne programy pojawią się na najbliższe lata i, ze z nich po 

prostu skorzystamy, dzięki temu, że ten plan będziemy mieli. 

Autor PGN Marcin Gembka: tzn. ten dokument, jest z założenia dokument, który ma być 

aktualizowany dosyć często, on ma pokazywać, że te efekty, które są zaplanowane, są zadania 

realizowane, następuje poprawa. Zaplanowane zostały pewne wskaźniki, które należy osiągnąć. Ten 

plan określa ramy dla całego obszaru. Więc ramy te zarówno dla podmiotów publicznych, jak i dla 

osób fizycznych, jak najbardziej są doprecyzowane i tutaj, jeżeli się pojawią nowe programy, to 

oczywiście można je dopisać do PGN, jeśli w tej chwili nie ma, a z drugiej strony jak najbardziej 

mogą to być również programy dla osób fizycznych, dla mieszkańców. 

Radna Ewa Michalska: ja mam pytanie do Pana autora, bo zostało 9 lat, to jest do 2025 roku, co 

jeżeli gmina nie zrealizuje? Jakie poniesie z tego tytułu konsekwencje? 

Autor PGN Marcin Gembka: na podstawie analizy, tej która jest w planie wynika, że gmina 

przekracza te wskaźniki, które powinna osiągnąć. Żebyście Państwo osiągnęli ten stan, który był 

zaplanowany, ogólnie na poziomie kraju, i na poziomie UE, czyli redukcję gazów cieplarnianych o 

20% w stosunku do roku bazowego. Zwiększony udział energii odnawialnej o 20% przy 

efektywności energetycznej. Na dzień dzisiejszy już Państwo te wskaźniki osiągnęli, tak? Więc nie 

ma jakby zagrożenia, że się sytuacja pogorszy. 

Radna Ewa Michalska: ale Pan odnosi do wcześniejszych lat. 

Autor PGN Marcin Gembka: takie założenie brano, że przyjmujemy rok bazowy i do tego roku 

bazowego określamy, czy nastąpiła poprawa, czy nie. Już do chwili obecnej wygląda na to, że u 

Państwa w gminie przyjmując takie założenia, które zostały przyjęte do planu, te wskaźniki zostały 

osiągnięte. Teraz tez jest tak, że plan powinien zostać zaopiniowany, aby uzyskać ewentualnie 

środki z UE, plan powinien być zaopiniowany przez Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej. Gmina wystąpiła, tak, do Narodowego Funduszu o taką opinię. Opinia ta, 

mówię jest potrzebna do uzyskania ewentualnie dofinansowania, a wiec zobaczymy, czy… Opinia 

ta jest wymagana w tej chwili przez Urząd Marszałkowski, przez Mazowiecka Jednostkę, przy 

aplikowaniu o fundusze unijne, teraz mamy konkurs na termomodernizacje i są dodatkowe punkty 

za, to, że zadanie się wpisuje do PGN. W innych województwach jest już tak, że jest to warunek 

obligatoryjny, musi być zadanie wpisane, żeby można było projekt na dane zadanie złożyć. Też na 

Mazowszu ma to tak wyglądać. Dlatego mówię, że ta opinia jest jakby, będzie wymagana do tego, 

żeby ewentualnie uzyskać dofinansowanie. Ona nam pokaże, czy te założenia, które zostały w 

planie są faktycznie zrealizowane, jeżeli nie to będziemy plan weryfikować. A odnośnie tego, czy 

będzie nieuzyskanie pewnych wskaźników, będzie skutkować, jakimiś problemami dla gminy, no to 



na dzień dzisiejszy nie ma takich założeń. Inaczej jest, bo Państwo na pewno na napisanie planu, 

uzyskali dofinansowanie z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. I tutaj WF tylko daje 

dofinansowanie na opracowanie planu, tak. Nie będzie z racji nieosiągniętych wskaźników, jakiś 

tutaj sankcji wnosił. Inaczej jest trochę, jeżeli PGN, bo też taki konkurs był finansowany z 

Narodowego Funduszu, który powiedział właśnie, że nieosiągnięcie wskaźników będzie 

powodować w najgorszym wypadku zwrot ewentualnie uzyskanego dofinansowania. Tutaj takich 

warunków nie ma, więc nie ma jakby sankcji za ewentualne nieosiągnięcie wskaźników.    

Radna Ewa Michalska: czyli nie ma zagrożenia? 

Autor PGN Marcin Gembka: nie ma. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: no, to jest najważniejsze. 

Radna Marzena Staniszewska: bo w tym PGN jak przeglądałam, to też wyczytałam, intensywność i 

warunki dofinansowania na domy jednorodzinne, mnie to interesuje, są tu specjalne parametry, 

NF40, to kwota dofinansowania  30tys. zł brutto, NF15 np. z parametrami też tutaj Pan 

wyszczególnił 50tys. zł kwoty brutto, czym Pan się uzasadniał tutaj wprowadzając właśnie.. 

Autor PGN Marcin Gembka: Pani pewnie pyta w końcowej.., tam gdzie są różne programy, tzn. to 

są propozycje programów, które są do jakiegoś czasu opracowywane, one w pewnym momencie 

funkcjonowały. Nie ręczę, że one dalej istnieją, bo cały czas te programy, konkursy się zmieniają, 

na różne działania są ogłaszane. Tutaj też będą ogłaszane nowe programy, więc nie wiem czy ten, o 

którym Pani mówi w tej chwili on jest aktualnie obowiązujący, czy będzie, czy w poprzednim roku 

był, czy w tym roku również będzie, tak. Czy będzie w tej wersji, która jest, czy ewentualnie się 

zmieni.  

Radna Marzena Staniszewska: bo jeśli jest warunkiem, że jeśli nie osiągnie się tego NF15, to może 

być nie udzielona dotacja. 

Autor PGN Marcin Gembka: to są warunki szczegółowe danego konkursu. Wtedy, jak pisaliśmy 

PGN były takie zapisy, teraz mogą być inne. Także tutaj w zależności od tego, kto będzie ogłaszał 

konkurs jakie będą jego warunki, wtedy dopiero można precyzyjnie powiedzieć, czy to 

dofinansowanie uzyskamy i na jakich warunkach. Tu były przyjęte pewne założenia na chwilę 

obecną. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Uchwała nr 105/XIX/2016 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 19-go. 

Informacja Przewodniczących komisji o realizacji wniosków komisji.  

 

Komisja Zdrowia Pomocy Społecznej Oświaty Kultury i Spraw Mieszkaniowych:  

wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Budżetu i Finansów:  
wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Porządku Publicznego, Spraw Obywatelskich i Ochrony Przeciwpożarowej:  

wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Rewizyjna: wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego Rolnictwa Leśnictwa i Ochrony Środowiska:  

wniosków nie wypracowała. 

 

Do punktu 20-go. 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Wójt: drobne sprawy z obcięciem, wycięciem zakrzaczeń to proszę do referatu zgłaszać, nie musi to 

być przedmiotem sesji, oczywiście Pani Eliza Kierownik referatu, wszystkie te Państwa 



zastrzeżenia przyjmuje i oczywiście przekazuje je od razu bezpośrednio, jeżeli to dotyczy ZDP, czy 

ewentualnie innej kategorii, gdy dotyczy naszych. Oczywiście też staramy się reagować bardzo 

szybko, żeby te problemy, które Państwa nurtują, które są uciążliwością dla naszych mieszkańców, 

staramy się na bieżąco jakoś je rozwiązywać. 

Równanie dróg jest prowadzone, kontynuowane, ale też musicie mieć Państwo świadomość, że 

potężnych środków, tutaj na to zadanie nie mamy w budżecie, w związku z tym staramy się 

naprawdę reagować tam, gdzie naprawdę jest to pilne i bardzo potrzebne w tym zakresie.  

 

Odpowiedzi na interpelację Radnego Piotra Piotrowskiego udzieli Wójt Gminy Gostynin Edmund 

Zieliński: 

Wycinka zakrzaczeń przy drodze powiatowej, oczywiście zostanie zgłoszona do powiatu. 

 

Odpowiedzi na interpelację Radnego Szymona Szczypawki, Stanisława Wasińskiego, Jerzego 

Węglewskiego, Radnej Marzeny Staniszewskiej  udzieli Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński 

Równanie dróg, tak jak wspomniałem, oczywiście będziemy to na bieżąco oceniać, sprawdzać jak 

to w terenie wygląda i w miarę możliwości reagować.  

 

Odpowiedzi na interpelację Radnej Jolanty Sulma udzieli Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński: 

Droga asfaltowa, jakaś tam wyrwa, oczywiście obejrzymy i zobaczymy, droga jest na gwarancji, 

jeżeli to dotyczy jakiejś wyrwy w ramach gwarancji, na pewno będzie to wykonywał wykonawca, 

usunie tą awarię.  

 

Odpowiedzi na interpelację Radnej Ewy Michalskiej udzieli Wójt Gminy Gostynin Edmund 

Zieliński: 

Jeśli chodzi o sprawę wiatraków, wiemy że mieszkańcy złożyli skargę do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego i jak gdyby procedura administracyjna w tym zakresie będziemy się starali, 

wydłużyć, żeby poznać stanowisko WSA w tej sprawie i dopiero ewentualnie w tym zakresie podjąć 

jakąś decyzję. Chciałbym też znać stanowisko WSA w tej sprawie, dopiero ewentualnie konkretnie 

się wypowiedzieć. Z przekazów jakiś tam z portalu samorządowego wiemy, że projekt w tej 

sprawie, partii rządzącej, prawdopodobnie, nie wiem czy już został złożony, jeśli nie, to w krótce się 

pojawi, to jest tzw. ustawa odległościowa, która zakłada.., ale tak jak mówię, to jeszcze nie jest 

przedmiotem procedowania, ale mamy takie sygnały, że założenia w projekcie tej ustawy, że mówi 

się o krotności wysokości wiatraków, czyli całego urządzenia, łącznie z turbiną, łącznie ze 

skrzydłami. Więc, jeżeli wiatrak będzie miał wysokość maksymalną, powiedzmy 170m, to 

odległość do najbliższych terenów zabudowanych będzie musiał wynosić 1700m. 10-krotność 

wysokości w maksymalnym punkcie, czyli gdzie łopata położona jest w górnym położeniu. W 

jakim kształcie ta ustawa przejdzie, nie wiemy, czy będzie dotyczyła spraw wcześniejszych. Mówi 

się też, że ma niby dotyczyć spraw wcześniejszych, generalnie zapis ma być.., podobno, też tak 

pisze, że będzie wymagany miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego w danym miejscu, 

gdzie miałby się pojawiać. Także to na pewno troszeczkę skomplikuje inwestorom życie, nam mam 

nadzieję, że troszeczkę ułatwi, ułatwi w tym zakresie, że ułatwi podejmowanie decyzji, bo do tej 

pory rozstrzygamy w tej sprawie nie na podstawie jakiejkolwiek odległości, inwestor nam 

przedstawia raport, w którym zaznacza zakres oddziaływania w odpowiedniej skali, nasilenie 

hałasu, w związku z tym jak gdyby nie mamy, ja nie mam instrumentu takiego, oczywiście to było 

podnoszone często, że 250, czy 240m od zabudowań już będzie stał wiatrak. No niestety, ja o tym 

rozstrzygać nie mogę, czy te 250m jest wystarczające, czy trzeba 500m, czy.., bo takiej ustawy 

odległościowej, do tej pory nie ma. Mamy nadzieję, że ona się wreszcie i w miarę szybko pojawi, 

która nam na pewno w tej sprawie pomoże rozstrzygać i brać mieszkańców w obronę. Na razie 

jeszcze, tak jak już wcześniej wspomniałem na wystąpieniu, nie mam instrumentu prawnego na 

mocy, którego mógłbym odmówić definitywnie lokalizacji wiatraku z powodu jakiejś odległości, 

czy z powodu protestu mieszkańców. 

Sprawa uporządkowania działki gminnej w m. Solec, tak oczywiście dokonamy tam porządku. Już 



weryfikowaliśmy, co z tym budynkiem, oglądaliśmy, ocenialiśmy wspólnie tutaj z Panem Prezesem 

i z Panem Jarkiem. Wstępne jakieś tam nasze oględziny zakładały, że może jednak coś z tego 

budynku by się dało zrobić, ale moja w tej chwili taka ocena już oczywiście osobista, to tak jak 

zrobiliśmy porządek w Sokołowie, tak jak zrobiliśmy porządek w Sierakowie, tak 

najprawdopodobniej trzeba zrobić w Solcu, po prostu zgruzować ten budynek, bo ratowanie go i 

przeznaczanie go na jakieś inne cele, to mija się z celem, ponieważ, jest cały zagrzybiony, pewnie 

więcej będzie trzeba włożyć na utrzymanie go niż to warto. A ewentualnie coś..  

Radna Ewa Michalska: czy jakiś termin? 

Wójt: a ewentualnie myśleć o jakiejś budowie czegoś nowego, bo to będzie pewnie prostsze niż 

ratowanie takiego trupa, który od iluś lat stoi pusty, nieogrzewany.  

 

Odpowiedzi na interpelację Radnego Tomasza Lewandowskiego udzieli Wójt Gminy Gostynin 

Edmund Zieliński: 

W piątek otworzyliśmy oferty na wybór nadzoru inwestorskiego, są tam oferty od 13tys. zł nawet 

do 50tys. zł. Wiadomo podaliśmy weryfikacji, myślę że dzisiaj, jutro dokonamy wyboru tego 

nadzoru inwestorskiego najkorzystniejszej oferty i oczywiście po podpisaniu umowy z tym 

oferentem przystąpimy niezwłocznie do ogłoszenia przetargu. Mamy nadzieję, że w miesiącu marcu 

uda nas się całe to rozstrzygnięcie przetargowe rozstrzygnąć  i w kwietniu ruszyć z robotami. 

 

Odpowiedzi na interpelację Radnego Jerzego Węglewskiego udzieli Wójt Gminy Gostynin Edmund 

Zieliński: 

Wniosek odnośnie działki, oczywiście my bodajże 16 stycznia 2016r. zwróciliśmy się do Agencji 

Nieruchomości Rolnej w Łodzi, z zapytaniem o możliwość.. 11 stycznia 2016r. poszło pismo, do tej 

pory nie ma w zasadzie odzewu. Jeżeli chodzi o tą działkę 44/15, a konkretnie jej część, stanowiącej 

gdzieś około 0,8ha, mamy też ewentualnie inne wskazanie, czekamy tylko na odpowiedź z Agencji 

Nieruchomości Rolnej. Jeżeli chodzi o działkę nr 44/15 ona jest przedmiotem dzierżawy. Z 

dzierżawcą też już rozmawiałem, byłyby gotów zrzec się tej części, jeżeli ze strony Agencji będzie 

w tej sprawie wola pozytywna. 

 

Odpowiedzi na interpelację Radnej Marzeny Staniszewskiej udzieli Wójt Gminy Gostynin Edmund 

Zieliński: 

Wysypisko śmieci przy budynku mieszkalnym, przy remizie OSP. Oczywiście zobowiążemy 

właściciela nieruchomości do uprzątnięcia śmieci. Pójdzie do niego pismo, w którym zobowiążemy 

go do natychmiastowego podjęcia w tym zakresie działań. 

Radna Marzena Staniszewska: Panie Wójcie, jeszcze wejdę w słowo, bo chodzi, jeśli kończy się ten 

asfalt tam, to też bym bardzo prosiła ZK, żeby coś tam podsypać, bo wyrwy się porobiły. I o znaki 

drogowe, jeszcze chodziło Panie Wójcie. 

Wójt: znaki drogowe, no tak oczywiście.. 

Radna Marzena Staniszewska: one są powywracane,  

Wójt: co jakiś czas poddajemy przeglądowi.. 

Radna Marzena Staniszewska: ale ktoś to zrobił, zamalował całkowicie. 

Wójt: no trzeba kształcić społeczeństwo. 

Radna Marzena Staniszewska: no trzeba, ale czasami z różnych stron społeczeństwo przyjeżdża. 

Nie wiadomo, czy to z tego terenu akurat zrobili. 

Wójt: głównie robią to miejscowi, robią sobie sami szkodę, no ale niestety, z tym zjawiskiem 

próbujemy walczyć, ale nie ma za bardzo efektu. 

 

Radny Jerzy Węglewski: Panie Wójcie, bo ja w swojej interpelacji pytałem o równanie i chodziło 

mi o drogę w Jastrzębi i o całe wyrównanie Jastrzębi. W grudniu, jeszcze tak złego stanu nie było, 

tam chodziło o miejscowe, nie wiem dlaczego, bo Pan Wójt mówi, że w wielu miejscowościach są 

równane drogi, a Jastrzębia była zaczęta i zostawiona., bo tam było zamarznięte i nie wiem, kto 

takie decyzje podejmuje, że jest zaczęte, później się idzie na inne drogi, a tą się znowu zostawia, co 



na grudzień? 

Wójt: dobrze, przyjrzymy się tej drodze. 

Radna Ewa Michalska: ja jeszcze chciałam się odnieść, bo tutaj koledzy moi mówili o równaniu, a  

tam gdzie nie będzie potrzeby równania, bo są jakieś niewielkie wyboje, to, czy może być to w jakiś 

sposób zasypane gruzem? Po prostu tak, żeby, jakby ktoś naprawdę zobaczył jak to wygląda, żeby 

nie zrobić z większą szkodą dla drogi niż to co jest, czyli myślę, że tutaj mądrość Pana Prezesa 

będzie na tyle, że będzie wiedział w jaki sposób to zrobić. 

Wójt: w tym roku przygotowujemy przetarg na dostawę kruszywa w trochę innej formie, chcemy 

spróbować, chociaż w 2012r. już też tak próbowaliśmy, tylko wtedy były strasznie wysokie ceny, 

mamy nadzieję, że w tym roku będą niższe ceny na kruszywo mineralne. Nie chcemy w przetargu 

ogłaszać na kruszywo betonowe, tylko mineralne, ono będzie na pewno czystsze, będzie na pewno 

dużo mniejsze uziarnienie, nie będzie tych wielkich brył, będzie łatwiej łatać dziury. 

 

Do punktu 21-go. 

Przyjęcie protokołu, z poprzedniej sesji.  

Protokół z obrad XVIII Sesji Rady Gminy został przyjęty 14 głosami za. 

 

Do punktu 22-go. 

Sprawy różne i wolne wnioski. 

Sołtys sołectwa Helenów Antoni Żebrowski: ja mam taką prośbę, bo nie wiem, czy to prośba, czy 

chciałbym taką propozycję złożyć, bo moja wioska ma dwa wjazdy. Teraz wszystko kurierką się 

odbywa, dostarczanie paczek itd., żeby jakoś zrobić, uporządkować, jakieś tabliczki informacyjne, 

do danej posesji w tym kierunku, no, bo jeżdżą ludzie po całej wiosce, a to rozległa wioska jest i 

tak, jakby nie było 5, czy 6km ta kurierka jeździ i w końcu do mnie wracają z powrotem, Panie, no 

gdzie to jest? Taki i taki nr, chciałbym, żeby przy ulicy, żeby była tabliczka informacyjna w tym 

kierunku, do nr domów tego i tego. Dalej powtarzać to, no, bo jest rozwalona moja wioska. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: Panie Sołtysie pewnie uwaga 

bardzo słuszna, tylko to tak pewnie bardziej do Urzędu trzeba kierować, no, bo na sesji w jakiej 

formie?  

Sołtys sołectwa Helenów Antoni Żebrowski: no ja też, nie wiem jak to? Ja takie zgłaszam, taką 

potrzebę. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: dziękuję, ale to pewnie raczej 

wniosek do Pana Wójta.  

Radny Marek Balcerzak: ja myślę, że to jest cenna uwaga i kiedyś już o tym mówiliśmy, to 

dotyczyłoby nie tylko jednej miejscowości. Należałby rzeczywiście przyjrzeć się kompleksowo. Ja 

już kiedyś mówiłem, taki problem mieli mieszkańcy Huty Zaborowskiej, jadąc drogą wojewódzką, 

są trzy zjazdy, co więcej w różne strony, skręca się w lewo, skręca się w prawo w jedną drogę, za 

chwile w prawo, w druga drogę, rzeczywiście tam trafić nawet karetka pogotowia nie mogła. 

Pamiętam, że był taki okres, że w ogóle nie było tablicy, udało się ustawić tablicę miejscowości. Ale 

jeżeli by w ten sposób Urząd kompleksowo rozeznał się, zobaczył jakie będą ceny, wartość takiego 

zadania, nie mówię, żeby to zrobić od razu, ale stopniowo, żeby to porządkować, w iluś tam latach. 

Także myślę, że bardzo cenna uwaga. 

Sołtys sołectwa Helenów Antoni Żebrowski: jeszcze jedno chciałem zgłosić, no u mnie jest ten 

nowy asfalt położony, wiemy o tym, że coraz cięższe te samochody są, budują się ludzie, wjeżdżają 

takimi kolosami, połamią nam ten asfalt. Może ograniczyć jakiś tam tonaż, by było możliwe do 

zrobienia? 

Kierownik RG Eliza Starczewska: ale dojechać do nieruchomości też trzeba, nie możemy 

wszystkim ograniczać tonażu. Musi dojechać, tak jak Pan mówi buduje się, tak? 

Sołtys sołectwa Helenów Antoni Żebrowski: ale nie 30 ton, niech wjedzie 10-15 ton, ale niech nie 

wjeżdża 30 ton.  

Wójt: w wielu miejscach pojawiły się tabliczki pod znakami drogowskazów takie informacyjne, 

ponieważ pewne zasady obowiązują w organizacji ruchu na danej kategorii drogi, to nie jest nasze 



widzi mi się postawimy sobie taki znak, to musi być uzgodnione z zarządcą drogi, musi być w 

organizacji ruchu zatwierdzone. Oczywiście też jestem tego zdania, ze takich informacji powinno 

się więcej pojawić, będziemy się starali w miarę posiadanych środków, żeby docelowo kiedyś 

zabezpieczyć wszystkie w tym zakresie potrzeby. 

Jeszcze chciałem poinformować Państwa Sołtysów, że 7 marca 2016r. organizujemy coroczną 

naradę, spotkanie z sołtysami, oczywiście Państwa Radnych również na to spotkanie zapraszam 7 

marca o godz. 13.00 w ZSPiG w Lucieniu. Więc na to spotkanie zapraszam, coroczne.  

Ponadto mamy sygnały z resztą ja też widzę, sprawa wymarznięć ozimin, zjawisko dosyć coraz 

bardziej dotykające rolników, my to monitujemy w służbach Wojewody, zgłaszamy przede 

wszystkim taką potrzebę. Wojewoda zapowiada duże zmiany w tym zakresie, jeżeli chodzi o 

szacowanie o powoływanie komisji, w jakim kierunku te zmiany pójdą nie wiemy. Nie mniej jednak 

już mamy w tej chwili jak gdyby przyzwolenie od służb Wojewodów z zarządzania kryzysowego, 

żebyśmy przyjmowali zgłoszenia i od 3 marca taką akcję rozpoczynamy. Proszę zgłaszać, ja wiem 

też, że niedługo rolnicy będą chcieli przeorywać, więc z tym przeorywaniem proszę się 

wstrzymywać, do czasu, gdy zanim Państwo to zgłosicie i ktoś ewentualnie z gminy podjedzie i 

zobaczy. Jaka będzie kolej rzeczy, czy będzie w ogóle pomoc w tym zakresie Państwa, nie wiem, ja 

nie umiem nic powiedzieć, dlatego chcemy reagować bardzo szybko, żeby przynajmniej ślad w 

dokumentach jakiś był, a co ewentualnie Rząd postanowi w tym zakresie, jaka pomoc się pojawi, to 

już nie nasze środki, to są środki Budżetu Państwa, na które my tylko będziemy starali się pomóc, 

żeby w tym zakresie oceny były właściwe. Jak mówię jeszcze raz, to nie oznacza, że ja już mówię o 

jakieś formule pomocy, my chcemy być przygotowani na to, że ewentualnie, gdy się pojawi szansa, 

żeby nie było za późno.   

 

Do punktu 23-go. 

Zakończenie obrad Sesji. Zakończono o godz. 10.10 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski podziękował Radnym, Wójtowi 

Gminy, Z-cy Wójta, Sekretarzowi Gminy, Skarbnikowi Gminy, Prezesowi ZK, Kierownikom 

Urzędu Gminy, Sołtysom i wszystkim obecnym za uczestnictwo w obradach XIX Sesji Rady 

Gminy i zamknął je. 

 

Protokółowała: 

A. Maślana 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy 

                Tomasz Bronisław Lewandowski 

 

 
 

 
 
 


